
Zápis č. 9/2023 

z jednání výboru pro rozvoj  

konané dne 6. 12. 2023 

 

Přítomni: Mgr. Marek Jan – předseda, Ing. Kyzlink Vít, Ing. Ježek Libor, Mgr. Petrovský Ondřej, Ing. 

Paleček Tomáš, Kašparová Jaroslava, Mgr. Ibehejová Jana, Ing. Olyšar Petr, Bc. Kocumová Zuzana a 

MVDr. David Nejedlo.  

Omluveni:  

Neomluveni:   

Pozvaní/hosté:  Mgr. Radka Davidová – projektový manažer SR 

                             Adam Lenert – náměstek primátora 

                            Ing. arch. Ing. Jiří Janďourek – náměstek primátora 

 

1.   Úvod 

Předseda výboru pan Mgr. Jan Marek přivítal všechny přítomné na posledním zasedání v roce 2023. 

Výbor se sešel v počtu 11 členů a byl prohlášen za usnášeníschopný. 

Proběhlo hlasování o návrhu programu zasedání. 

 
Hlasování: 
Pro: 9 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 

Členové výboru tak odhlasovali program v navrženém znění:                     

 
Navrhovaný program: 

                                          
1. Úvod  

 

2. Materiály předkládané do 11. ZM  
                    - Klimatická změna nezná hranic - schválení podání žádosti a uzavření smluv s partnery 

 

3. Představení situace v areálu Ještěd a stav příprav nová lanovky 

 

4. Diskuse 

 

 

Návrh programu byl výborem přijat. 

 



 

 

      2.    Klimatická změna nezná hranic - schválení podání žádosti a uzavření smluv s partnery 
 
Projekt "Klimatická změna nezná hranic" představila paní Radka Davidová z odboru strategického 
rozvoje a dotací.  
Projekt navazuje na již předchozí úspěšně započatou spolupráci při projektu „4 města zachraňují přes 
hranice“, který byl realizován z operačního programu přeshraniční spolupráce Česká republika – 
Svobodný stát Sasko 2014-2020. Jednalo se o spolupráci čtyř partnerských měst, statutárního města 
Liberce, měst Hrádku nad Nisou, Žitavy a Herrnhutu, v oblasti povodňové ochrany a odvracení 
negativních následků živelných pohrom. Realizací uvedeného projektu získalo město pro jednotku 
sboru dobrovolných hasičů (dále jen „JSDH“) Krásná Studánka rychlý zásahový vůz, speciální dopravní 
automobil, přívěs se člunem pro práci na vodě a současně došlo k přestavbě hasičské zbrojnice.  
 
S pokračováním započaté spolupráce souhlasili všichni projektoví partneři za podmínky, že se na 
projektu budou podílet stejné hasičské jednotky partnerských měst jako u již zrealizovaného projektu 
„4 města zachraňují přes hranice“ (nově se ke stávajícím partnerům připojí města Oybin a Jablonné v 
Podještědí).  
Lead partnerem bude Hrádek nad Nisou. Statutární město Liberec bude tedy zastoupeno JSDH Krásná 
Studánka, která v rámci projektu zajistí následující aktivity: 
 1. pořízení hasičské cisterny pro zdolávání lesních požárů vč. technického vybavení (CAS;  
     stávající cisterna bude poskytnuta jiné jednotce JSDH Liberec), 
 2. pořízení 3 ks velkokapacitních zásobníků kapalin včetně armatur, které slouží jako zdroj 
hasební vody v obtížně přístupném terénu 
 3. pořízení 2 ks batohů s hadicovým systémem pro zásahy v obtížně dostupném terénu. 
 4. pořízení 10 ks ochranných masek s nanofiltrem, 
 5. praktický výcvik obsluhy motorové pily pro 20 osob všech partnerů (např. rizikové kácení), 
 6. soutěž mladých hasičů v hasičské všestrannosti. 
 
Kooperační dohoda upravuje v obecné rovině předmět a principy vzájemné spolupráce partnerů pro 
potřeby projektu, navázaná součinnost však předznamenává dlouhodobou koordinaci zapojených 
hasičských jednotek. 
 
Dále bylo zastupitelstvu města předloženo ke schválení Smlouva o spolupráci dle závazného vzoru 
poskytovatele dotace, která upravuje postavení, práva a povinnosti Lead partnera (Hrádek nad Nisou) 
a ostatních projektových partnerů ve smyslu dotačních podmínek. Uzavřená smlouva bude 
předkládána jako příloha žádosti o poskytnutí dotace.  
 
Realizace projektu přispěje k naplňování cílů Strategie rozvoje SML21+. Aktivity projektu jsou v souladu 
jak s tematicky orientovaným opatřením 2.3.6 Přeshraniční spolupráce dobrovolných hasičů, tak i s 
opatřením 3.6.7 Rozvoj spolupráce a partnerství, zvyšování prestiže města, které směřuje k posilování 
spolupráce a sdílení dobré praxe v obecné rovině.   
Zvoleným zdrojem financování pro pořízení hasičské techniky v rámci programového období 2021–
2027 je podpora z přeshraničního operačního programu ČR-Sasko. Financování je předpokládáno ve 
výši 80 % dotace z EU a 20 % z vlastních zdrojů žadatele. Podmínkou pro podání žádosti je absolvování 
povinné konzultace; projektoví partneři společně absolvovali nepovinnou konzultaci, na základě které 
byly provedeny úpravy v draftu projektu - projektovém záměru do podoby, ve které byl předložen 
poskytovateli dotace spolu se žádostí o stanovení termínu povinné konzultace (dosud nesdělen). 
Žádost bude jménem všech projektových partnerů podávat Lead partner. 
K uvedenému bodu zasedání byl jeden dotaz: 
 



- P. Petrovský – Nesebere naše aktivita v projektu finance na naléhavější potřeby v otázce 

klima? 

Odpověď: Nikoliv, o dotace na jiná opatření proti klimatické změně se žádá a tento program má v 

sobě i povinnost dalších měkkých akcí, které město splní. 

Hlasování: 

Pro: 11 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 

 

Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje ke schválení: 
 

1. uzavření Dohody o spolupráci v oblasti ochrany při požárech a katastrofách k projektu 
"Klimatická změna nezná hranic" mezi statutárním městem Liberec, městem Hrádek nad 
Nisou, IČ 00262854, statutárním městem Žitava, IČ 14 626 610, městem Herrnhut, IČ 14 626 
180, obcí Oybin, IČ 14 626 430 a městem Jablonné v Podještědí, IČ 00260576, 

 
2. uzavření Smlouvy o spolupráci za účelem realizace kooperačního projektu s názvem 

"Klimatická změna nezná hranic" mezi statutárním městem Liberec, městem Hrádek nad 
Nisou, IČ 00262854, statutárním městem Žitava, IČ 14 626 610, městem Herrnhut, IČ 14 626 
180, obcí Oybin, IČ 14 626 430 a městem Jablonné v Podještědí, IČ 00260576, 
 

3. vyčlenění prostředků ve výši maximálně 12 mil. Kč na realizaci projektu "Klimatická změna 
nezná hranic" z rozpočtu města 
 

 
4. podání žádosti o poskytnutí dotace do programu Interreg Česko - Sasko 2021-2027 

 
 

3. Představení situace v areálu Ještěd a stav příprav nová lanovky 

 
Náměstek primátora pro územní plánování a majetkoprávní záležitosti pan Adam Lenert představil 
členům výboru posouzení vlivů koncepcí na životní prostředí proces SEA na rozšíření areálu lanových 
drah na Ještědu. Proces SEA je hotový, město ji kontroluje a v lednu 2024 ji po kontrole zveřejní.  
Změna územního plánu kvůli lanovce - očekává finální podobu návrhu změnu ÚP v lednu 2024. 
Zásadní problémy zde, nečeká Vyjednávání s ČD o odprodeji pozůstatků lanovky jsou nadějná, 
dohoda se rýsuje. Ovšem odhad ceny pozemků pod dráhou lanovky a představy ČD a MML se liší a 
jsou nutná další  jednání. 
Doplnění řeči dalším náměstkem primátora panem Janďourek - Je hotová studie firmy SIAL na možné 
podoby náhrad lanovky. Studii a její ekonomickou bilanci představí primátor v lednu či únoru 2024 na 
výboru. 
Varianta gondoly - shodná s dosavadním řešením. Nutné přestavět (zvýšit) obě stanice, technologie 
zcela vyměnit. Cena v dlouhé variantě 415 mil Kč mezistanice není možná, kapacita 500-1000 osob/h. 
Varianta oběžný systém - tj. odepínatelné kabinky, systém jako na Sněžce. Mezistanice nelze. Potřeba 
výstavby cca 25 sloupů. Cena v dlouhé variantě 363 mil Kč. kapacita několik tisíc za hodinu. Integrace 
do SAJ nemožná. 
Varianta velká gondola - systém Doppelmayr "Bregenz". Jedna velká gondola "autobus" pro až 100 
osob, mezistanice na sloupu možná, integrace do SAJ možná, cena dlouhé varianty 395 mil Kč, max 
kapacita cca 600 os/ h 
 



U všech variant nutné zvýšit horní stanici lanovky. 
Při přestavbě lanovky chtějí hasiči zvětšit průjezdní profil pod lanovkou na vrcholu. 
Město zvažuje různé varianty výstavby a financování: a) Úvěr a provoz ve vlastní režii b) Design build 
and operate c)PPP projekt S výstavbou lanovky bude omezen vjezd aut na vrchol - rizikový úsek pro 
pěší Ještědka - Ještěd 
 
 
 

4. Diskuze/různé 
 
 

- Předseda má připomenou RM stále nevyřešenou situaci kolem tématu ŽP, které výbor nemá ve 
statutu 
- Ředitel teplárny Jan Sedláček připravuje seminář k projektů GreenNet I a GreenNet II na 18. 1. 2024 
v 16.30 na radnici. 

 

Další zasedání výboru bude probíhat dne 17. 1. 2024. 


